
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

DELTAGERE 

 
Uddannelsesudvalg sygeplejerskeuddannelsen: 

BRK  
BoH/PCB Oversygeplejerske René Jacobsen, Region H Psykiatri 
DSR Kredsnæstforkvinde Ditte Hammer 
KP Uddannelsesleder Rikke Vinter Hedensted 
CB Rektor Maya Müller 
BH Sund Studerende Jacob Mads Lundsteen, Lektor Pernille Kofoed Nielsen, Lektor Lotte Myler, Uddannelsesleder Bonnie Gudbergsen, 

Rektor Pia Palnæs Hansen,  

Afbud:             Chefsygeplejerske Niels Tobias Gredal, Leder af Forebyggelse og tværgående koordinering Mette Sieben,  
                         Sundhedsfaglig konsulent, Psykiatri og Handicap Casper Kofoed Mattesen, 
                         Leder af sygeplejen og Rehabilitering Helle Holm 

Referent: Linda Wridt  
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Referat  
Uddannelsesudvalg sygeplejerskeuddannelsen 
Torsdag d. 28. november 2024 kl. 14.00-15.30, 
Bornholms Sundheds- og Sygeplejeskole 
Lokale 1.190 
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TEMA: Kvalitetsarbejde 

 

Emne Tid Hvad skal vi udrede 

Velkomst/ 
Bonnie Gudbergsen  
 
 

14.00- 
14.05 

Velkommen  

Præsentation af dagsorden 

Bilag1A og 1B: Medlemslister 

Kvalitetsarbejde, herunder 
strategi og handleplaner med 
fokus på tiltrækning, tilknytning, 
gennemførsel og læringsmiljø 
v/Bonnie Gudbergsen og Pia 
Palnæs Hansen 
 

14.05-  
14. 30 

Orientering om kvalitetsarbejdet aktuelt på sygeplejerskeuddannelsen Bhsund, herunder: 

- Årlige statusmøder med KP 
Vi har haft statusmøde med KP med fokus på fremtidens Bhsund. Vi skal udnytte vores 
ressourcer, tiltrække elever/studerende/kursister. Udvikle værkstedsundervisning på 
tværs af Bhsund. Være sammen om fremtidens sundhed, sygepleje og pædagogik.  
 
Input fra udvalget i forhold til årlig skriftlig orientering til KP´s bestyrelse og direktion 
om udvalgets arbejde: 
Fokus på rekruttering/fastholdelse/overgang mellem klinik og skole samt tilknytning. 
Klinikken har brug for at vide alle SPS behov, for at hjælpe de studerende bedst muligt på 
individniveau. Vejleder er obs på dette fremover. 
Positivt med besøg af elever fra Campus på flere semestre. Fik lov til at prøve forskellige 
ting. God energi og begejstring.  
 

- Uddannelsens tilrettelæggelse samt niveau og indhold med udgangspunkt i kravene fra KP’s fælles 
rammer for tilrettelæggelse, niveau og indhold 
Bonnie fortalte om årshjulet – hvordan det bruges som redskab. Orienterede om censor 
indberetninger omkring kriteriesæt, semester 5 eksamen samt semester 2 ift. prøveform. 
Samt hvordan uddannelsen arbejder med anbefalingerne for Censorformandskabets 
årsberetning.  



 

- UddannelsesØ Bornholm  
Der er tildelt 9 millioner til projektet som går ud på at opretholde uddannelserne på øen. 
Pia sidder i styregruppen. Der bliver ansat en projektleder. Arbejdes mod et ”Fælles 
Campus” bestående af Campus, KP og Bhsund) 
Uddannelsesbroen er et andet projekt hvor man skal finde ud af at tiltrække/tilknytte 
elever/studerende/kursister. 

Drøftelse af hvordan undervisnings- og praktikevalueringsresultater bliver brugt i planlægningen af 
undervisningen samt på, hvordan censorindberetninger og karakterfordelinger anvendes til at justere 
uddannelsens prøver. 

Det er en udfordring, hvis der er mindre end 5 studerende, så laves der ikke rapporter. 
Der skal fortsat være særligt fokus på forberedelse til og afvikling af klinisk undervisning på 
semester 1. Oplevelsen af denne klinik har afgørende betydning for de studerendes lyst til at 
fortsætte uddannelsen.   
Det er muligt at tilgå evalueringsresultaterne på Strategisk partnerskab om uddannelse 
https://www.kp.dk/strategisk-partnerskab-om-uddannelse/  
 

Drøftelse af hvordan 
uddannelsesudvalget kan 
bidrage til kvalitetsarbejdet 
v/Bonnie Gudbergsen  

14.30-  
14.50 

Orientering om Neddyk med KP, der havde fokus på videngrundlaget.  

Drøftelse af hvordan uddannelsesudvalget kan bidrage til kvalitetsarbejdet med udgangspunkt i: 

Bhsunds’s fælles rammer: 

- Systematisk og involverende kvalitetsarbejde 

- Videngrundlag 

- Niveau, Indhold og Tilrettelæggelse 

Drøftelse af strategi og handleplaner for videngrundlaget, som har særligt fokus på digitalisering, 
teknologiforståelse og velfærdsteknologi. Strategi og handleplaner ses som ambitiøse og 
desuden betones, at strategiarbejdet skal sætte fokus på BHsund som en attraktiv 
uddannelsesinstitution.  
 
Bilag 2: Fortællingen om Sygeplejerskeuddannelsens videngrundlagsstrategi og oversigtsark til 
matchvurderinger 
Bilag 3.: Fagområder og underviser kvalifikationer Bhsund 2024-2025 
Bilag 4: Strategi for videngrundlaget 
Bilag 5: Strategi for vidensgrundlaget, Handlingsplaner 
 

https://www.kp.dk/strategisk-partnerskab-om-uddannelse/


 

Ny uddannelsesreform v/Pia 
Palnæs Hansen 

Kl. 
14.50-
15.10 

Præsentation af forslag til ny uddannelsesreform med fokus på professionsuddannelserne. 

Hvordan sikrer vi sygeplejerskeuddannelsen på Bornholm – et fremtidigt perspektiv 
 
Ditte Hammer fra DSR, beskrev om hvad der pt. rører sig ift. den nye reform. Der er planer om 
at der ikke skal være et bachelorprojekt. Undervisere skal være bedre klinisk opdaterede, da det 
ellers bliver for praktikfjernt. Den lønnede praktik på sidste studieår, er endnu ikke drøftet. SLS 
har foreslået mere fokus på læringsudbytte ift. sidste studieår, fri transport ift. praktik. Løn og 
vilkår ikke besluttet, men de studerende skal være en del af arbejdsmarkedet og indgå i 
normeringen.  

Rikke Hedehsted fra KP informerede om at der er opmærksomhed på at de fremtidige 
professionsbachelores mulighed for at læse videre på universiteterne, hvis uddannelserne ikke 
afsluttes med bachelorprojekt.  
Det bliver mere praksisorienteret med kombinationsstillinger. Der er lavet uddannelsesafsnit i 
Frederikssund samt Amager/Hvidovre og på et plejecenter på Frederiksberg. Rikke kan fortælle 
mere om dette på kommende møde i udvalget.  
 
Pia fortalte at vi på Bhsund laver flere lokaler om til ”tema-lokaler”. Indrettet ekstra 
simulationsrum. 
Der skal være mere kreativitet og outdoor i fremtidens undervisning.  

 

 

Bilag 6: Professions- og erhvervsrettede videregående uddannelser til fremtiden 
Bilag 7: Fakta ark Reform af professionsbacheloruddannelserne 
 

Gensidig orientering v/alle 
 
 
Årshjul 2025 og kommende 
møder v/Bonnie Gudbergsen 
 
Evt. v/alle 

15.10-
15.30 

Udvalgets medlemmer orienterer om relevante forhold for betydning for sygeplejerskeuddannelsen, 
Bhsund 

Præsentation, drøftelse og beslutning om årshjul 2025. Forslag til møderække 2025 drøftes. 

Den første dato passer dårligt hos mange. Bonnie finder en ny dato. Ellers vedtages de andre. 

27/2 (ændres til 24/2), 3/6, 30/9, 4/12 

Jacob spørger til deltagelse i mødet kontra kliniktimer mv. Møderne skal betragtes som vigtige 
ligesom du har en domsmandsrolle. Fremover skal denne information ud til de kliniske 
vejledere. 

Bilag 8: Udkast til årshjul 2025 



 

Punkter til kommende møde   Uddannelsesafsnit i praksis samt kombinationsstillinger på tværs af skole og klinik. Hvilke 
erfaringer er der gjort på SPU KP, hvordan er det organiseret og hvordan styrker det 
uddannelsen? Ved uddannelsesleder KP Rikke Vinter Hedensted  

 

Optagelse 2024/2025  

 


